
Praha 16. září 2015 Vážení účastníci sjezdu,

řada z nás starších jistě ještě pamatuje na dobu, kdy jsme se spolu

setkávali na akcích Čs. astronomické společnosti. Současná Slovenská i

Česká astronomická společnost rozhodně udrţují vzájemné vazby a

spolupráci stejně vydatně, jako tomu bylo tehdy. Svědčí o tom ostatně i

významné zastoupení předních českých astronomů na konferenci SAS, která

Vašemu sjezdu bezprostředně předcházela.

Lituji, ţe jsem nemohl do Ţiliny přijet, protoţe mám uţ delší

dobu sjednány jiné akce na tento víkend. Slovensko však ještě do konce roku

navštívím v rámci Dnů Maximiliána Hella, dále pak semináře Očami Milana

Rastislava Štefánika, a do třetice s tradiční výroční přednáškou na MFI UKo

v Bratislavě.

Současná astronomie se ţene kupředu mílovými kroky díky

neuvěřitelně rychlému pokroku přístrojové techniky a novým moţnostem při

zpracování a archivování aţ petabytových objemů pozorovacích dat a

počítačových simulací. Vznikají tak zároveň nové příleţitosti jak pro

profesionální, tak i amatérské astronomy.

Domnívám se proto, ţe úlohou obou našich Společností je tento

trend podporovat jak finančně, tak hlavně morálně. Stojí před námi velký

úkol hledat a podporovat talentované ţáky a studenty středních škol, pomáhat

učitelům, kteří vedou astronomické krouţky a připravují talenty pro

astronomické národní i mezinárodní olympiády, a seznamovat širokou

veřejnost s astronomickými poznatky, které mají často přesahy do filosofie a

dokonce i v umění.

Protože Česká astronomická společnost oslaví v prosinci 2017 své

stoleté jubileum, věřím, ţe s mnohými z vás se v průběhu onoho jubilejního

roku setkáme, abychom nejenom vzdali dík prozíravosti otců zakladatelů, ale

téţ dále rozvíjeli povědomí o astronomii jako důleţitém svědectví kulturní

vyspělosti obou našich národů.

S pozdravem všem účastníkům sjezdu, 

Jiří Grygar
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